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ZÁPISNICA 

zo zasadnutia Výboru mestskej časti Západ konaného dňa 21. 9. 2022 o 18:00    
na ul. Ľ. Stárka. 

 

Prítomní poslanci: Bc. Tomáš Vaňo, Martin Barčák, Mgr. Ing., Josef Kolář, Ing. Mgr. Juraj Štilicha, 
Neprítomní ospravedlnení: Marcel Meravý, 
Garant VMČ:   Ing. arch. Pavol Guga                                                                                                                                   
 

1. Otvorenie     
 

Zasadnutie VMČ Západ otvoril pán Bc. Tomáš Vaňo, predseda VMČ. Privítal všetkých zúčastnených. Skonštatoval, 
že VMČ Západ je uznášaniaschopný, sú prítomní 4 členovia. Neúčasť pána Meravého je ospravedlnená. 
 

Navrhnutý program zasadnutia: 
 

1. Otvorenie. 
2. Prerokovanie žiadostí odborných útvarov. 
3. Požiadavky občanov a poslancov. 
4. Rôzne. 
5. Záver. 

 
Výbor mestskej časti Západ hlasovaním 4 za schválil program zasadnutia VMČ Západ.  
 
 

2. Prerokovanie žiadostí odborných útvarov   
 

Boli zaslané nasledujúce požiadavky na prerokovanie žiadosti:  
 

2.1 Žiadame Vás o vyjadrenie sa k žiadosti Evy Kriškovej, ktorá požiadala o odkúpenie pozemku v k.ú. Záblatie – 
časť CKN parc.č. 3 zastavaná plocha a nádvorie o približnej výmere 90 m2 (4x22,6 m), za účelom zabezpečenia 
parkovacích miest pre dve osobné vozidlá a tiež zabezpečenia prístupovej cesty  k nehnuteľnostiam v jej vlastníctve. 
Na pracovnom stretnutí dňa 16.06.2022 žiadateľka zmenila požadovanú výmeru pozemku na 3x22,6 m.  
Ide o pozemok, na ktorom sa v súčasnosti nachádza budova bývalej Pošty Záblatie (v súčasnej dobe prebieha 
konanie na stavebnom úrade na vydanie búracieho povolenia a následne bude budova asanovaná). Zároveň 
prebieha príprava investičnej akcie Mesta Trenčín „Verejný priestor Záblatie“, na ktorú je vypracovaná projektová 
dokumentácia. V rámci tejto projektovej dokumentácie bol vytvorený priestor pre možnosť odkúpenia pozemku – časť 
CKN parc.č. 3 pre pani Kriškovú vo výmere 18,7 m2.  
Na základe vyššie uvedeného Vás žiadame o vyjadrenie sa k žiadosti pani Kriškovej a k rozsahu pozemku, ktorý bude 
vyčlenený na predaj pre pani Kriškovú. Po stanovisku Výboru mestskej časti Západ budú následne pripravené 
podklady na predaj pozemku pre pani Kriškovú – geometrický plán.  
 

Pán Barčák – môj názor je dať to do prenájmu. Pri výstavbe na vedľajšom pozemku budeme mať dom o to bližšie 
k parku. Odporúčame ďalšie rokovanie so žiadateľmi za účelom doriešenia spôsobu využitia predmetnej časti 
pozemku. 

Výbor mestskej časti Západ hlasovaním 1 za, 1 sa zdržal, 2 sú proti, neodporúča odpredaj predmetnej 
nehnuteľnosti cv zmysle predloženej žiadosti.  

 

2.2  Žiadame Vás o vyjadrenie k prenájmu nehnuteľnosti – pozemku v k.ú. Zlatovce, časť reg. C-KN parc.č. 376/1 
zastavaná plocha a nádvorie o výmere 38 m2 evidovanej na LV č.1 ako vlastník Mesto Trenčín v podiele 1/1-ina, pre 
vlastníkov bytov a nebytových priestorov bytového domu Veľkomoravská 2163, 911 05 Trenčín zapísaných na LV č. 
1694, v zastúpení Spoločenstvo vlastníkov bytov Trenčín, Veľkomoravská 2163, 911 05 Trenčín, IČO: 37918737 za 
účelom majetkovoprávneho vysporiadania pozemku okolo bytového domu v súvislosti s realizáciou stavby „OBNOVA 
A ZATEPLENIE BYTOVÉHO DOMU Veľkomoravská 2163, Trenčín“, na dobu neurčitú s účinnosťou odo dňa 
nasledujúceho po dni, v ktorom bude zmluva zverejnená. 
Ide o pozemok nachádzajúci sa okolo bytového domu Ul. Veľkomoravská 2163 v Trenčíne. Prenájmom pozemku si 
vlastníci bytov bytového domu  počas doby výstavby zabezpečia dostatočné iné právo k pozemku v zmysle  § 139 ods. 
1 zákona č. 50/1967 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku v znení neskorších predpisov v súvislosti so 
stavbou „OBNOVA A ZATEPLENIE BYTOVÉHO DOMU Veľkomoravská 2163, Trenčín“. Nájomná zmluva však bude 
uzatvorená na dobu neurčitú, z dôvodu, že majetkovoprávne vysporiadanie pod dostavbou nových balkónov 
(prefabrikované loggie) v počte 5 ks a zateplenia obvodového plášťa 150 mm (z troch strán)  formou zriadenia vecného 
bremena, resp. odkúpenia pozemku nie je možné zrealizovať a to hlavne z dôvodu väčšieho počtu vlastníkov bytov, 
pričom samotná realizácia balkónov sa bude dotýkať iba 5 bytov, avšak k podpísaniu kúpnej zmluvy, resp. zmluvy o 
zriadení vecného bremena by museli pristúpiť všetci vlastníci bytového domu. 
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Odborné útvary mestského úradu v Trenčíne na svojom zasadnutí dňa 11.08.2022 odporučili prenájom časti pozemku 
na dobu neurčitú, resp. do doby majetkovoprávneho vysporiadania pozemku, za účelom dostavby nových balkónov v 
línii stávajúcich. 
 

Výbor mestskej časti Západ hlasovaním 4 za odporúča prenájom predmetnej nehnuteľnosti v zmysle 
žiadosti.  

 

2.3      Mesto Trenčín pripravuje investičnú akciu – realizáciu verejnoprospešnej stavby „Priechod pre chodcov a 
chodník Zlatovská - Brnianská“, Trenčín v zmysle projektovej dokumentácie vypracovanej projektantom Ing.  Jozefom 
Plocháňom.  

Projektová dokumentácia rieši priechody pre chodcov a chodníkov v okružnej križovatke na ulici Zlatovská - 
Brnianska. Ide o verejnoprospešnú stavbu v súlade s platným územným plánom Mesta Trenčín, na ktorú bolo vydané 
Rozhodnutie o umiestnení stavby zo dňa 17.3.2022. 

Podľa vypracovaného projektu stavba zasahuje  aj do nehnuteľnosti v k.ú. Zlatovce – pozemku C-KN parc. č. 45/1 
zapísaný na LV č. 1062 ako vlastník SPILKA,  s.r.o. v podiele 1/1.  

V zmysle vypracovaného geometrického plánu č. 48035637-107-21 zo dňa 12.8.2021, Okresným úradom Trenčín, 
katastrálnym odborom overený dňa 22.7.2022 ide o novovytvorenú C-KN parc. č. 45/15 zastavaná  plocha a nádvorie 
o výmere 9 m2 odčlenená z pôvodnej C-KN parc. č. 45/1. 

Vzhľadom k tomu, že časť pozemku – C-KN parc. č. 45/2 vo vlastníctve Mesta Trenčín, konkrétne novovytvorená 
C-KN parc. č. 45/2 ostatná plocha o výmere 49 m2 odčlenená vyššie uvedeným geometrickým plánom,   je užívaný 
spoločnosťou SPILKA, s.r.o. (je súčasťou oploteného areálu), mestský úrad navrhuje vzájomné vysporiadanie 
pozemkov riešiť uzatvorením zámennej zmluvy. 

 

Na základe uvedeného Vás žiadame o vyjadrenie k zámene nehnuteľností v k.ú. Zlatovce nasledovne: 
pozemok novovytvorená C-KN parc. č. 45/15 zastavaná  plocha a nádvorie o výmere 9 m2 odčlenená z pôvodnej 

C-KN parc. č. 45/1 vo vlastníctve SPILKA, s.r.o. 
za 
pozemok novovytvorená C-KN parc. č. 45/2 ostatná  plocha  o výmere 49 m2 odčlenená z pôvodnej C-KN parc. č. 

45/2 vo vlastníctve Mesta Trenčín. 
Rozdiel vo výmerách zamieňaných nehnuteľností bude riešený finančným vyrovnaním v prospech Mesta Trenčín. 
 

Výbor mestskej časti Západ hlasovaním 4 za odporúča zámenu predmetných nehnuteľností v zmysle 
žiadosti.  
 
 

3. Odpovede na požiadavky vznesené na minulom zasadnutí. 
 
 

Odpovede na požiadavky zo zasadnutia VMČ konaného dňa 31. 8. 2022 sú zverejnené na stránke mesta 
Trenčín. 
 

1512/2022 - Občania ulice Záblatská, zastúpení p. Evou Kriškovou - žiadajú osadenie retardéra na tejto ulici. Ako 
sme na poslednom zasadnutí komunikovali osadenie retardéra v obytnej zóne na Záblatskej ulici pred rodinným 
domom č. 31, prosím o Vašu reakciu na moju požiadavku s tým, že miesto montáže už mám upresnené. Prosím, aby 
ste uskutočnili obhliadku miesta pokiaľ možno do 26.augusta. Najbližšieho zasadnutia, ktoré sa koná 31. augusta, sa 
nemôžeme zúčastniť, nakoľko budeme na dovolenke mimo SR. S pribúdajúcimi obyvateľmi v lokalite Ku kyselke sa 
situácia s bezohľadnými vodičmi silných áut rapídne zhoršila, obmedzenú rýchlosť obytnej zóny porušujú dokonca aj 
obrovské traktory, zvážajúce poľno plodiny. Slama a prach nám vtedy lieta až do poschodia a v kuchynskej linke nám 
drnčia taniere. 
odpoveď: 

MHSL, UM - Záblatská ulica je cestou III. triedy v správe Trenčianskeho samosprávneho krja. TSK nám 
zatiaľ nepovolilo inštalovať žiadny spomaľovací prah na ceste III triedy - a tých pokusov bolo niekoľko. 
Odporúčame Vám preto obrátiť sa priamo na župu, nakoľko Mesto Trenčín je v tomto prípade iba "štatista". 
    
1513/2022 – Pán Kolář - Akým spôsobom a v akých termínoch (periódách)  sa čistia podchody pre chodcov a 
cyklistov ? (Slovlik, Zlatovce,Záblatie) a opravujú. Napríklad podchod Zlatovce (Hlavná ul.) chýbajúcu dlažbu v 
podchode niekto zacementoval.... Je to veľmi „nepekné“, nechcem použiť iné slovo. 
odpoveď: 

MHSL - Údržba podchodov sa realizuje podľa potreby, miery znečistenia, zaistenia bezpečnosti. 
Chýbajúcu dlažbu sme nahradili betónovým poterom ako nutné opatrenie pre rýchlu lokálnu opravu povrchu 
komunikácie kvôli bezpečnosti. 

 

1514/2022 - Pani Sekerková : prosím o riešenie kontajnera, ktorý stojí na súkromnom, ale verejne prístupnom 
pozemku vyznačeného parkovacieho miesta -  tak ako  je zakreslené aj v mestskom projekte od p. Matečného. (V 
kontajneri má niekto uskladnený stavebný materiál , ktorý sa veľa krát vyberá s buchotom pred 6:00 ráno , tiež je 
využívaný na vešanie reklamných bannerov). 
odpoveď: 
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MsP - Po šetrení na útvare mobility bolo zistené, že uvedený súkromný pozemok bol skolaudovaný 
ako parkovisko s vodorovnými čiarami. Ak chce mať vlastník na pozemku umiestnený kontajner musí si 
splniť minimálne ohlasovaciu povinnosť voči mestu o čom bol zo strany MsP upovedomený. 
 

1515/2022 - Pani Sekerková : prosím  o preverenie povolenia terasy, ktorá patrí k reštaurácií RIVIERA na 
Piešťanskej ulici (reštaurácia je v nájme  - majiteľ spodnej časti budovy - p. Krchňavý), ktorú si ešte majiteľka  
reštaurácie vybudovala minulý rok v lete (pravdepodobne bez povolenia) nakoľko je pod oknami obývaných bytov a 
tiež vedľa obývaného domu na "trávnatom pozemku". 
odpoveď: 

UM, MsP - Terasa sa nenachádza ani na miestnej komunikácii a ani na pozemku mesta. Zriadenie 
takejto terasy, pokiaľ pri jej budovaní nedochádza k stavebnej činnosti, nepodlieha povoleniu mestského 
úradu. Nie je teda čo preveriť. 

Na základe horeuvedeného stanoviska nie je MsP oprávnená vykonať kontrolu opodstatnenosti 
zriadenia letnej terasy. 

 

1516/2022 - Pán Sokolík, Pri parku 43/13, 911 06 Trenčín – Záblatie žiadam stavebný úrad o vykonanie kontroly a 
pomoc. Vlastníkovi vedľajšej stavby ½ Anna Honeková,  a ½ Zdenka Honeková, bytom ul. Kpt. Nálepku 4, 911 01 
Trenčín nereagujú na moje výzvy o opravu komína, oporného múru a strechy ktoré sú rozpadnuté  a ohrozujú moju 
nehnuteľnosť a v prípade zrútenia aj zdravie občanov nachádzajúcich sa  na mojej nehnuteľnosti. 
odpoveď: 

USŽP - V uvedenej veci je zvolaný opakovaný štátny stavebný dohľad na 6.10.2022, p. Sokolík si dal 
žiadosť, aby na dohľad bol privolaný aj statik. p. Honekovej išla výzva na predloženie statického posudku a 
na nevyhnutné úpravy. Na základe uvedeného bol zvolaný opätovný dohľad a bude naň prizvaný aj statik. 
 

1517/2022 - Pani Ondračková - požadujeme zabezpečenie opravy schodov v dome smútku v Záblatí, sú v 
dezolátnom stave. 
odpoveď: 

UIS - Schody budú lokálne opravené do konca októbra. Opravu zabezpečí správca pohrebísk. 
 

1518/2022 - Pán Ševčík - 25.5.2022 na zasadnutí VMČ Západ , kde bol pán Barčák zastupujúci predseda, bolo 
spomenuté, že je potrebné rozprávať sa o doprave na Zámostí aj s odbornými pracovníkmi z mesta. Z mesta prišla 
odpoveď, že s tým nebude problém, ale čakajú na určenie termínu a miesta zasadnutia od poslancov. A na dnešnom 
zasadnutí nie je tento bod v programe, ani tu nikto nie je. Bolo by vhodné, aby nám niekto prišiel predstaviť 
navrhované dopravné riešenia súvisiace s novou výstavbou na Zámostí.      
odpoveď: 

Kanc. prim - Na najbližšom zasadnutí VMČ Západ, ktoré sa uskutoční 21.9.2022 budú poslanci 
hlasovať za zaradenie bodu programu s názvom "doprava na Zámostí" do bodu "Rôzne".  

 

1519/2022 - Pán Ševčík - vo februári som mal požiadavku na obnovenie vodorovného dopravného značenia na 
Orechovskej ulici  medzi ulicami M. slovenskej a Istebníckou. Pán Jaroš povedal, že od polovice mája do 30.8. to 
bude zrealizované (odpoveď 1163). Nič tam nie je urobené. Začne školský rok, a nič tam nie je spravené. Prečo tu nie 
je pán Jaroš? 
odpoveď: 

MHSL - Obnova vodorovného dopravného značenia v tomto momente ešte prebieha. Ulica 
Orechovská je objednaná na september 

 

1520/2022 - Pán Ševčík - rovnako aj bola požiadavka na hliadkovanie na Hanzlíkovskej ulici ako je to všade inde v 
okolí škôl. Prečo na tomto zasadnutí nie je príslušník MsP? 
odpoveď: 

MsP - Mestská polícia Trenčín, na rozdiel od Policajného zboru, vykonáva počas celého školského 
roku dohľad na priechodoch pre chodcov v  rámci zabezpečenia bezpečného príchodu detí do škôl. Avšak ku 
personálnym možnostiam nie je v silách MsP zabezpečiť každodenne dozor na všetkých priechodoch. Avšak 
aj na ul. Hanzlíkovskú a taktiež do areálu ZŠ Na dolinách sú hliadky MsP vysielané. 

Príslušník MsP sa pravidelne zúčastňuje na verejných zasadnutiach VMČ. Vo Vami spomínanom 
prípade, teda zasadnutí dňa 31.8.2022 sa príslušník MsP nezúčastnil z dôvodu plnenia neodkladných 
služobných povinností.     

 

1521/2022 - Pán Ševčík - v podchode v Záblatí v ohybe na záblatskej strane chýba oceľové prekrytie odvodnenia 
podlahy, je potrebné ho doplniť. 
odpoveď: 

MHSL - Prekrytie žľabu bude opravené, ďakujeme za podnet. 

 

1522/2022 - Pán Ševčík - bola v rámci schvaľovaných zmien Územného plánu riešená aj spaľovňa odpadu? Kde by 
sa podľa UPN mala umiestniť? 
odpoveď: 

UUP - V rámci schválených Zmien a doplnkov č. 7 ÚPN mesta nebola riešená žiadna konkrétna 
spaľovňa. Bola však definovaná nová plocha, nachádzajúca sa pri priemyselnom parku na Bratislavskej, na 
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hranici  mesta Trenčín a obce Kostolná Záriečie. Ide o plochu s regulatívom UT 01I - Plochy odpadového 
hospodárstva. Územný plán neumiestňuje žiadnu stavbu, dáva predpoklady, ktoré je nutné riešiť 
podrobnejšími projektovými dokumentáciami- Aktuálne je teda vyčlenená plocha v územnom pláne, určená 
na zhodnocovanie odpadu, žiadne ďalšie a podrobnejšie projektové dokumentácie nie sú riešené.  
 

1523/2022 – Pán Ševčík - v akom stave je proces realizácie priechodu pre chodcov cez Bratislavskú pri Merkury 
markete? 
odpoveď: 

UI - Priechod pre chodcov je naprojektovaný, v súčasnosti prebiehajú povoľovacie procesy, po 
vyriešení majetkovo- právnych pomerov bude môcť byť vydané stavebné povolenie. Následne môžeme 
vyobstarať realizátora stavby a stavu zrealizovať. 

 

1524/2022 - Pán Ševčík - Nie je možné debarierizovať priechod pre chodcov cez Bratislavskú pri Lidli k Centro 
Mobili? Na stredovom ostrovčeku je osadený obrubník. 
odpoveď: 

MHSL, UM - Áno, v budúcnosti je. V meste Trenčín je z približného počtu 500 priechodov ku dnešnému 
dňu debarierizovaných asi polovica. Postupne debarierizujeme aj ďalšie. Nie je však v silách mesta 
debarierizovať všetky naraz. 
 

1525/2022 - Pán Ševčík - v akom stave je proces osadenia autobusového prístrešku pri záblatskom cintoríne? Vo 
februári bolo jeho osadenie prisľúbené, zatiaľ sa to neuskutočnilo. 
odpoveď: 

UM - Osadenie prístrešku je stále v pláne. Z narozpočtovaných financií sa pri stúpajúcich cenách 
stavebných prác a materiálov v tomto roku podarilo osadiť s ťažkosťami iba jeden prístrešok.  

 

1526/2022 - Pani Ondračková - na záblatskom cintoríne bol umiestnený pieskovcový kríž, ktorý zmizol.  Čo sa s ním 
bude robiť? 
odpoveď: 

UIS - Kríž je deponovaný v mestskom sklade. Jeho oprava/reštaurovanie vyžaduje veľmi vysoké 
finančné náklady. Oprava bude možná až keď na ňu budú vyčlenené financie v mestskom rozpočte, príp. keď 
financie získame z fondov. 

 

1527/2022 - Pani Ondračková - socha Vendelína na záblatskom cintoríne, ktorá bola vyhlásená za NKP je v 
hroznom stave. Nie je možné ho zreštaurovať?      
odpoveď: 

UIS, UUP - Aktuálne zisťujeme v koho vlastníctve socha sv. Vendelína je. V prípade, ak je socha vo 
vlastníctve mesta, tak ju bude možné zrekonštruovať až po pridelení financíí v mestskom rozpočte. Ak 
majetkom mesta nie je, tak môže rekonštrukciu zabezpečiť iba vlastník. 
 

1528/2022 - Pani Ondračková - mohli by sme ako občianske združenie dostať do výpožičky objekt starej pošty v 
Záblatí? Podľa nášho názoru by bol s malými stavebnými úpravami vhodný pre našu činnosť. 
odpoveď: 

UIS - Nemohli. Objekt bude do konca septembra asanovaný a následne bude na jeho mieste vytvorený 
parčík. 
 
 

3. Požiadavky občanov a poslancov. 
 
1630/2022 - Pani Pšenčíková  - vybudovaním cyklotrasy na hrádzi od Piešťanskej ku stavidlám sme prišli o 
oddychovú trasu pre peších, psíčkarov a matky s kočíkmi, ktorých ohrozujú bezohľadní cyklisti. Požadujeme 
skultúrnenie rekreačnej časti "Luhu - pláže", aby bola vhodná na normálne vyžitie. V súčasnosti je pláž zarastená, je 
to aj vec bezpečnosti, neviete, kto na vás z kríkov vyskočí. V takýchto zákutiach sa stretávajú bezdomovci a všelijaké 
živly. Požadujeme vyčistenie tejto rekreačnej časti od náletovej zelene, aby boli viditeľné priehľady až k vode, 
vytvorenie kútika pre deti, výbehu pre psov, vyčistenie plochy okolo ohnísk. Vhodné by bolo obnoviť zjazd z hrádze aj 
pre kočíky a bicykle. Zároveň navrhujeme vytvorenie 5-6 minipláží vysypaním štrku obdobne ako v Zátoke pokoja.                                                                                                                                                  
p. Barčák: my ako poslanci sme diskutovali s MsP, MHSL, všetci sú ochotní vyjsť v ústrety primeranému užívaniu 
obyvateľov vrátane rybárov, mamičiek s deťmi,... problematika je širšia, zahŕňajúca aj prístup do územia. S pánom 
Medalom a ostatnými zainteresovanými (Útvar životného prostredia,...) si sadneme nad mapu a budeme hľadať 
nejaké riešenie v súlade s legislatívou. Potom k tomu môžu byť prizvaní aj dotknutí občania.                                                                                                                      
p. Pšenčíková : keď sa budú realizovať navrhnuté úpravy, chceme byť k tomu prizvaní, aby sme mohli špecifikovať 
svoje predstavy.                        
 

1631/2022 - Občania  - požadujú zabezpečenie verejného osvetlenia na ulici vedúcej od nového Seka poza Lidl pri 
kontajneri na šatstvo (ul. Duklianskych hrdinov). Je tam úzka cesta, sú tam kontajnery na šatstvo, aj po zotmení tam 
chodí veľa ľudí do Lidla.   
 

1632/2022 - Občania  - požadujú osadenie informačnej tabule VMČ Západ ideálne pri Lidli (Duklianskych hrdinov). 
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Pri Úspechu je výveska jednej pohrebnej služby. Prečo nemajú aj ostatné pohrebné služby na Zámostí tabule, na 
ktorej by sa mohli zverejniť parte? Zomrelo tu veľa bývalých odevákov, ani sme o tom nevedeli.  
p. Vaňo:  v Trenčíne sú 3 pohrebné služby, každá má vývesky podľa svojho uváženia. Poslanci ani mesto to 
nedokáže ovplyvniť. 
 

1633/2022 - Občania  - Žiadame MsÚ Trenčín o zistenie,  ako sa využíva kryt CO na ulici Na Vinohrady (p.č. 1895/6, 
k.ú. Zlatovce). Roky bola táto úzka jednosmerná ulica „tichá“ v súčasnosti občania pozorujú zvýšený ruch v tomto 
areáli, navážajú sa tam odťahovou službou rôzne vozidlá, ktoré sa tam nevytočia a nadchádzajú si cez chodníky, 
pravdepodobne tam boli zriadené pohybové senzory, ktoré často v noci zachytávajú pohyb, asi divej zveri, následne 
rôzne zložky PZ preliezajú ploty a hrkotom budia spiacich občanov. Môže sa z tohto areálu stať autovrakovisko ? 
 

1632/2022 - p. Kolář:  zaregistroval som otázky občanov z celého mesta Trenčín, že nové autobusy "hučia" ako 
tanky. Najväčšie sťažnosti som zaregistroval zo sídliska Juh z ulice gen. Svobodu. 
Stretol sa MsÚ už s takouto informáciou od občanov? 
 
 

4. Rôzne 
 
 

Pán Barčák:  v rámci iniciatívy „Poslanci na ulici“ sme sa dohodli, že neformálny spôsob riešenia problematiky 
„Trenčiansky luh“ prenesieme do formálnej roviny na zasadnutí VMČ Západ, aby sme mali riešenie orientované 
konkrétnym smerom. Z tohto dôvodu som oslovil kolegu poslanca pána Medala ako jedného z nositeľov myšlienky 
vyhlásenia oblasti „Trenčiansky luh“ ako obecné chránené územie. Na tomto mieste sa chceme baviť s občanmi 
zastúpenými pani Pšenčíkovou o možnosti rekreačného využitia časti zvanej „Pláž“. Tohto stretnutia sa mal zúčastniť 
aj pán Jančička z poverenia riaditeľa MHSL, tento sa ale z osobných dôvodov nemohol dostaviť.   
 

Zástupca rybárov – vyhlásenie chráneného územia nám rybárom bráni vo výkone rybárskeho práva. Túto tému 
otvoríme na zajtrajšom výbore, ktorý zastupuje 2500 člennú základňu. Doterajšia diskusia prebehla bez kompromisov. 
Budeme kontaktovať všetky dotknuté zložky. Mesto sa k rybárom postavilo takým spôsobom, že je nás potrebné vyhnať 
od vody. Prišli sme o hausboty na Sihoti od kanála pri plavárni, o celý golfový areál, na kanáli od mesta nemôžeme 
chytať kvôli psíčkarom, nemôžeme si tam ani stan postaviť, ani deti vziať na opekačku, v meste nám zostala len lokalita 
pri Ozete. Snažili sme sa na jeseň komunikovať s pánom Medalom, ale to bola jednostranná diskusia bez záujmu 
o riešenie problému. Každá voda má svoje špecifiká, pri odeve je lokalita na chytanie trofejných kaprov. Prvý stupeň 
ochrany spôsobil to, že si tu nemôžeme vziať deti a rozložiť stan. Dali sme návrh, že by bol zákaz lovu obmedzený 
napríklad v jarných mesiacoch do 1. júla, aby mali vtáčiky čas na hniezdenie a vyvedenie mladých. Počas leta by tu 
bolo povolené aj stanovanie aj v najchránenejšom území na dopredu vyhradených miestach (3-4 miesta) do hĺbky 5 m 
od brehovej čiary, ktoré by sa udržiavali. Musíme túto tému otvoriť na meste po voľbách.      
 

Pán Medal:  krátka reakcia – na jeseň sme spolu rokovali aj na výbore rybárskeho zväzu ešte pred prijatím VZN. Pri 
prijímaní VZN sme dokonca urobili aj nejaké ústupky. Výkon rybárskeho práva vám nikto nezakazuje. Môžete loviť po 
celej šírke brehu, s výnimkou stanovania v jadrovej časti lužného lesa. To platilo aj doteraz, len sa to nedodržiavalo, nie 
je povolený vjazd autom. Stanovať alebo bivakovať sa môže v rekreačnej zóne.      
 

Zástupca rybárov – žijú tu rôzne živočíchy vrátane líšok, mám malého syna a dcéru, dokážem ich vziať na celú noc 
len k lodenici. Chránené územie má 3-4 ha, nezachránime tam žiadne životné prostredie. Je to celé pritiahnuté za vlasy.    
 

Pán Medal:  stretli sme sa tu na jar, vtedy sme sa dohodli na tom, že vy ako rybári predložíte návrh na zmenu VZN. 
Doteraz som váš návrh neobdržal.   
 

Pán Barčák:  toto stretnutie je zvolané na základe iniciatívy občanov, ktorí žijú v dotyku s týmto územím. Problémy 
rybárov je asi potrebné riešiť na inej platforme. VZN môže zmeniť až nové MsZ na základe predloženého návrhu, teraz 
sa nemáme kam posunúť. Možno je škoda, že ste neprišli za poslancami tejto mestskej časti tak, ako za nami prišli 
občania.     
 

Pani Pšenčíková: na hrádzi po Piešťanskú sa zrealizovala cyklotrasa, ďalej je to užší účelový chodník, ktorý slúži aj 
cyklistom. Predtým sme sa tu mohli prechádzať, teraz sa tu so psom, s deťmi nedá kvôli bezohľadným cyklistom 
prechádzať nedá. Prišli sme o hrádzu, do toho prišiel luh, ale ideálne by bolo, keby sa jeho rekreačná časť dala 
skultúrniť. Pred rokmi bola pláž využívaná, teraz je celá zarastená. Keď tam idete so psom, neviete, kto na vás z kríkov 
vyskočí. Sú tu všelijaké živly. Požadujeme skultúrnenie plochy a vytvorenie miesta na kultúrne vyžitie, vytvorenie 
priehľadu až k vode. Náletové kríky by sa mali odstrániť, osadiť lavičky, vytvoriť detský kútik a plochu na venčenie psov. 
Z hrádze viedol k Váhu pruh, po ktorom sa dalo zísť s kočíkom alebo bicyklom. Teraz sú tam dve ohniská, je potrebné 
celý priestor vyčistiť a spriehľadniť tak, ako to je vyčistené napríklad na Sihoti od štadióna po elektráreň.         
Ideálne by bolo vytvorenie cca 5 stanovíšť s vysypaným štrkov ako v Zátoke pokoja.  
 

Pán Barčák:  My sme diskutovali s MsP, s MHSL, všetci sú ochotní vyjsť v ústrety za primerané rekreačné využitie. 
Pravdepodobne si s pánom Medalom a MHSL v najbližšej dobe sadneme nad mapu, budeme tieto veci za splnenia 
legislatívnych podmienok riešiť. Potom môžu byť občania prizvaní k návrhu riešenia.     
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Pán Medal:  vo VZN je to všetko popísané – uvedený cieľ ochrany nie je v rozpore s hydroenergetickým využitím 
vodného toku s rozumným a citlivým využívaním územia pre rekreáciu, či športový rybolov. Ničomu to nebráni 
s výnimkou postavenia stanu. Územie je priestorovo funkčne členené na dve zóny, rekreačno-vzdelávacia zóna – ide 
o všetky plochy mimo súvislého lužného lesa. Je tu zakázané vchádzať a parkovať s motorovým vozidlom, usmrcovať, 
poškodzovať, rušiť alebo inak ohrozovať prirodzene sa vyskytujúce živočíšne druhy okrem športového rybolovu v súlade 
s rybárskym zákonom, poškodzovať a ničiť dreviny, rozširovať nepôvodné druhy živočíchov  ...    
Extenzívne rekreačné využívanie územia, prírodný turizmus a environmentálne vzdelávanie  na území nie sú 
ochrannými podmienkami obmedzované, naopak, predpokladá sa zvýšený záujem verejnosti, očakáva sa aj 
umiestnenie mobiliáru podporujúceho uvedené činnosti. Pre drobné stavby a prvky drobnej architektúry – mobiliár, 
budovanie peších alebo cyklistických komunikácií, rekreačných a športových plôch.      
Všetko o čom hovoríte je v súlade s VZN.   
Sú dve možnosti dosiahnutia týchto cieľov.  

- Obrátite sa na mesto prostredníctvom poslancov VMČ Západ,  
- alebo priamo na mesto prostredníctvom MHSL čo sa musí prípadne navrhnúť do rozpočtu mesta.  

Pred zriadením Zátoky pokoja to vyzeralo ešte horšie ako tu, bolo to tam zarastené, boli tam bezdomovci. Ako skupina 
občanov sme tam nabehli s krovinorezmi, samozrejme po dohode s Povodím Váhu ako vlastníkom pozemkov. Celé 
sme to vyčistili, aby to bolo priehľadné, aby sa tam nemohli združovať živly. Tento rok to z dôvodu výstavby športového 
ihriska zarástlo. Teraz sa snažíme to vrátiť do pôvodného stavu.  
Zátoka pokoja bola vytvorená vďaka dobrovoľníkom, keby sme sa mali spoľahnúť na mesto, tak to tak perfektne 
nefunguje.        
 

Zástupca rybárov – ono to dopadne tak, že sa na to vykašlete, rybári sa na to vykašlú a zostane tu džungľa. Máme 
návrh, že sa o to vieme postarať, máme na to ľudí, máme na to techniku, mesto to nebude stáť nič, ale chceme stanovať 
v najchránenejšom území. Dokážeme to vykosiť, náletové krovie vieme čo je, hrubšia guľatina od určitého priemeru sa 
necháva, ostatné sa vyčistí.    
Rybári vám vadia, ale bezdomovci a feťáci vám nevadia.  
 

Pán Medal:  Kto povedal, že nám nevadia tieto živly? Na riešenie týchto problémov sú samostatné zložky ako mestská 
a štátna polícia.   
 

Pán Barčák:  Nejdete dobrým smerom. Vkladáte nám do úst názor, ktorý nemáme. Keď mne, alebo kolegom zavoláte, 
budeme ho riešiť.  
Rybári mali toto územie vo výpožičke, mali tu veľké plány, tieto neuskutočnili. To ako to teraz vyzerá je z väčšej časti 
vina rybárov, v takomto stave nám to vrátili pred dvomi rokmi.   
Tento stav je dôkaz o tom, čo všetko ste alebo nie ste schopní robiť.  
Ak máte nejaký návrh príďte s ním, ak máte problém s bezdomovcami volajte na MsP, ak vám to nevyriešia všetci 
poslanci máme verejné telefónne čísla, zavolajte poslancom. Netvrďte, že nám to nevadí, lebo nám to veľmi vadí.   
Už sme sa predsa na všetkom dohodli, máme len problém s bivakom rybárov.  
Keby tu bol pán Jančička z MHSL, celý priestor by sme si prešli a dohodli by sme sa. Projekty na to nepotrebujeme.   
 

Pani Pšenčíková: v programe bol bod – riešenie dopravy na Piešťanskej. 
 

Pán Barčák:  Pôvodne bola požiadavka na zaradenie bodu - riešenie dopravy na Zámostí. Vyzveme pána Ševčíka, aby 
konkretizoval svoju požiadavku, aby sme sem neťahali odborných pracovníkov mesta na všeobecnú debatu o ničom.  
Po upresnení sa tým môžeme zaoberať na najbližšom zasadnutí VMČ Západ v Zlatovciach.   
 

Pán Guga:   
Firma Ilavský si podal žiadosť o stanovisko VMČ Západ k umiestneniu plachtového baneru s rozmermi 50x200cm na 
oplotenie cintorína v Záblatí, ktorý by slúžil ako smerový pútač k jeho prevádzke. Dôvodom je zhoršenie orientácie 
zákazníkov po zrušení prejazdu cez železničnú trať pri modernizácii žel. trate. Po odsúhlasení VMČ bude táto 
požiadavka zaevidovaná  
a posunutá na posúdenie odbornými útvarmi mesta.  
   

Výbor mestskej časti Západ hlasovaním 4 za, predbežne súhlasí s umiestnením smerového pútača na 
oplotení cintorína v Záblatí podľa podmienok stanovených odbornými útvarmi mesta.  
 
 

3. Záver 
 

Na záver predseda VMČ Západ pán Tomáš Vaňo ukončil zasadnutie. 
Najbližšie zasadnutie VMČ ZÁPAD sa bude konať podľa harmonogramu  26. októbra 2022 v KD v Zlatovciach. 

 
Zapísal: Ing. arch. Pavol Guga  
V Trenčíne dňa 21. 9. 2022   
                                                                                              Bc. Tomáš Vaňo                                  
                                                                                           predseda  VMČ Západ                          


